

LESSON ON PRAYER

တော်မူလိဘဉ်းဒီးတော်ဘါထုကဖဉ်

မုာ်မဆါတနံအံၤ ပကဃုသ့ၣ်ညါဘဉ်တော်ဂံၢ်ဘဉ်းဒီးပဝဲပုၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖဉ်အဲၣ်ဘဉ်ဝဲအဂံၢ်န့ၣ်လီၤ. ဘဉ်ဆဉ်ပုၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖဉ်တနံၤတော်အဂံၢ်အံၤလုၤတုၤလုၤတီၤဘဉ်န့ၣ် မုာ်စ့ၢ်ကီးလီၤ. တော်ဂံၢ်အံၤ မုာ်ဒဉ် တော်ဘါထုကဖဉ်တော်အဂံၢ် န့ၣ် လီၤ.

တော်လာတော်ဘါထုကဖဉ်တော်န့ၣ် အခီပညီကအိၣ်ဒဲလဲၣ်. ဘဉ်းဒီးတော်ဘါထုကဖဉ်တော်အဂံၢ်န့ၣ် လံာ်စီဆံၣ်တခီသိၣ်လိပုၤဒဲလဲၣ်.

မုာ်မဆါတနံအံၤလုၤ ဟီၣ်ခိၣ်ဒီဘုၣ်ညါန့ၣ်, တော်ဘုၣ်တော်ဘါအိၣ်ဝဲအကလုာ်ကလုာ်ဒီးအဝဲသ့ၣ်တဖဉ်စ့ၢ်ကီးဘါထုကဖဉ်တော်, ဒဲပစံးတော်အသီး, ရုလိာ်မုာ်လိာ်အသးဒီးကစၢ်ယွၤဒီးဘါထုကဖဉ်တော်န့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်လီၤ. ပဝဲပုၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖဉ်လုၤအအိၣ်ဒီးအဖုအဖုသ့ၣ်တဖဉ်ဒီးတော်အိၣ်ဖျိၣ်အဖုသ့ၣ်တဖဉ်ဟ့ၣ်ဘဉ်တော်ဆါကတီၢ်အါမးဆူတော်ဘါထုကဖဉ်တော်အဆါကတီၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

လာတော်န့ၣ်အယိ, တော်ဆိကမိၣ်ဒီးတော်နံၤလာသးသ့ၣ်တဖဉ်အိၣ်ထီၣ်ဝဲလုၤ, တော်လာတော်ဘါထုကဖဉ်တော်ဆူကစၢ်ယွၤအအိၣ်န့ၣ် အရုဒိၣ်န့ၣ်ဒဲးတော်ဖးလံာ်စီဆံၣ်ဒီးတော်ရုလိာ်အသးဒီးကစၢ်ယွၤန့ၣ်လီၤ. လာတော်န့ၣ်အယိပထံၣ်ဘဉ်တော်ဒဲအဖီလံာ်အသီးလီၤ.

-] တော်ထုကဖဉ် အတော်အိၣ်ဖျိၣ်ရိဖျိၣ်
-] တော်ထုကဖဉ် တော်ဒုၣ်တော်အိၣ်
-] တော်ထုကဖဉ်တော်လာ တော်ဒီတနုၤညါ
-] တော်ထုကဖဉ်တော်အဂီၢ်ဒုးစဲဘူးလိာ်အသး, သ့ၣ်တဖဉ်န့ၣ်လီၤ.

လာတော်န့ၣ်အယိ, တော်ထုကဖဉ်မတၢတမံၤန့ၣ် မုာ်တော်မုာ်တော်တီၤလာ အဘဉ်န့ၣ်လဲၣ်

ဘဉ်းဒီးတော်ဘါထုကဖဉ်တော်အဂံၢ်အံၤန့ၣ် ဘဉ်တော်ဟံၤဖျါအီၤလာ, စံးထီၣ်ပတြၢကစၢ်ယွၤ, ဒဲပစံးတော်အသီး, တော်စံးဘျူးစံးဖျိၣ်တော်, ဒဲပစံးတော်အသီး, တော်ဃုကညးတော်, ဒဲပစံးတော်အသီး, တော်ဃုတော်တမံၤမံၤသ့ၣ်တဖဉ်အံၤန့ၣ် ဘဉ်တော်ဟံၤဖျါအီၤဒဲအညီၣ်အသီးဒီး တော်ကတီၢ်တဖဉ်လာ အဘဉ်းဒီးတော်ထုကဖဉ်အဂံၢ်န့ၣ်လီၤ.

မုာ်ဝဲလီၤ. တော်သ့ၣ်တဖဉ်အံၤန့ၣ်မုာ်ဒဉ် ပုၤတကစုာ်စုာ်လာအရုလိာ်မုာ်လိာ်အသးဒီးကစၢ်ယွၤအဂံၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဘဉ်းဒီးတော်ဃုဘါထုကဖဉ်အဂံၢ်န့ၣ်ပသ့ၣ်ညါအီၤန့ၣ်အိၣ်ဒဉ်ထဲအံၤလီၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်လီၤ. အခဲအံၤပကဃုသ့ၣ်ညါတော်ဘဉ်းဒီးတော်ဘါထုကဖဉ်အဂံၢ်လာ ပတသ့ၣ်ညါဘဉ် ဒဲးန့ၣ်တဖဉ်အဂံၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပမုာ်ကွၢ်လာလံာ်စီဆံၣ်အတော်ထံၣ်တခီန့ၣ် တော်လာတော်ဘါထုကဖဉ်တော်အံၤန့ၣ်, တော်ကတီၢ်အနီၢ်ကစၢ်ဒဉ်ဝဲစံးဝဲဒဉ်လာ ပုၤစုၤဂၤလာဘဉ်တော်ဃုထာအီၤသ့ၣ်တဖဉ်အဂီၢ်န့ၣ် ပဘဉ်သူအီၤအံၤန့ၣ်မုာ်ဒဉ်တော်အခွဲးအယာ်တမံၤလီၤ. ဘဉ်းဒီးတော်ဂံၢ်အံၤန့ၣ် လုၤပုၤအါဂၤအဂီၢ်ကဲထီၣ်တော်ကမာကမာမာသ့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်လီၤ. ဘဉ်ဆဉ်ဘဉ်းဒီးတော်ထုကဖဉ်အဂံၢ်န့ၣ်, မ်ပသိၣ်လိဘဉ်အီၤလာ ကစၢ်ယွၤအအိၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.

တၢ်လၢကစၢ်ခရၢ်အနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲ သိၣ်သီတၢ်ဆူပုၤကမုၢ်အအိၣ်ကိးမုၢ်နံၤဒဲးဘၣ်ဆၣ်, အဝဲတစံးဝဲလၢ ပကဘၣ်ဘၢထုကဖၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်တအိၣ်ဘၣ်နီၣ်တခီၣ်ဘၣ်. ဘၣ်မနုၤအပိၣ်န့ၣ်လဲၣ်, တၢ်မၤအသးလီၤဆီတမံၤအဂ့ၢ် န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်ယံၤဟ့ၣ် ၁၇:၉** န့ၣ်လီၤ.

“ယဃုတၢ်လၢအဂီၢ်လီၤ. ယတဃုဘၣ်တၢ်လၢဟီၣ်ခိၣ်အဂီၢ်ဘၣ်, မုၢ်လၢပုၤလၢဟ့ၣ်ယၢတဖၣ်အဂီၢ်လီၤ. အဂ့ၢ်ဒဲးအံၤ, မုၢ်နတၢ်လီၤ.”

ဝံသးစူၤဖးဘၣ်လံာ်စီဆံၣ်လၢအဖိခိၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.

ပုၤလၢအအုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဒၣ်လဲၣ်, တဘၢထုကဖၣ်ဝဲလၢပုၤသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် သုနၣ်စ့ၢ်ကိးဒါ. ဘၣ်မနုၤကစၢ်ယုၣ်ရှုးအနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲကတိၤတၢ်ဒဲးအံၤ န့ၣ်လဲၣ်. ဘၣ်မနုၤအပိၣ်လဲၣ်န့ၣ် လၢလံာ်စီဆံၣ်အတၢ်ကွဲးအပူၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဘၢထုကဖၣ်အဂ့ၢ်ဒဲး သိးပကန့ၢ်ပၢ်အီၤအဂီၢ်တၢ်ဂ့ၢ်လၢအရ့ၣ်ဒိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အိၣ်ဝဲအပိၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤဒဲးသိးပကန့ၢ်ပၢ်အီၤအဂီၢ်, အဆိကတၢ်ပကဘၣ်န့ၢ်ပၢ်တၢ်ဘၣ်ဃးဒီး, ကစၢ်ယွၤဒီး ပုၤကညီအဘၢၣ်စၢၤတၢ်ဘၣ်ထွဲလိာ်သးအိၣ်ဒဲးလဲၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, လံာ် **၁မိၤရှု ၄:၁၄** အပူၤန့ၣ်လီၤ.

“ကွၢ်ကွၢ်, မုၢ်မဆါတနုၤအံၤနဟီၣ်ထီၣ်ကွၢ်ယၢလၢ ဟီၣ်ခိၣ်အမဲၣ်ညါ, ဒီးယကအိၣ်တဒါဒီးနမဲၣ်, ဒီးယ ကကဲထီၣ်ပုၤလဲၤပုၤတၢ်, ဒီးပုၤယုၢ်တၢ်လၢဟီၣ်ခိၣ်ချၢ, ဒီးတၢ်ကမၤအသးလၢဖဲဒၣ်ပုၤလၢအထံၣ်န့ၢ်ယၢတက လၢ်လၢ်န့ၣ် ကမၤသံယၢလီၤ.”

မုၢ်ဝဲလီၤ. လံာ်စီဆံၣ်အဆၢအဝဲအံၤ မုၢ်ဒၣ်စီကယံၣ်စံးတၢ်ဆူကစၢ်ယွၤဒီး, မုၢ်စ့ၢ်ကိးပုၤကညီအတၢ်လီၤ တၢ်တမံၤလၢကစၢ်ယွၤအမဲၣ်ညါလီၤ. တၢ်ကတိၤလၢအမုၢ်, “ယကအိၣ်တဒါဒီးနမဲၣ်,” အံၤန့ၣ်မုၢ်ဒၣ် တၢ်လီၤဖှၣ် ဒီးကစၢ်ယွၤအဂ့ၢ်လီၤ.

**ပုၤကညီသ့ၣ်တဖၣ် လီၤဖှၣ်ဒီးကစၢ်ယွၤဒီးတၢ်န့ၣ် အလီၢ်ခံ
အဝဲသ့ၣ်သးပုၤနီၣ်ကွၢ်ပုၤလၢတုၤလီၤအီၤအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.**

လၢတၢ်န့ၣ်အပိၣ်, ကစၢ်ယွၤကအိးထီၣ်အသးအမဲၣ်, ဒဲးသိးကသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်က့ၤ, ဒီးကဃၣ်အသးဆူယွၤ အအိၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်စံးထီၣ်ပတြၢ ၂၂:၂၇** န့ၣ်လီၤ.

“ကယံၢ်ဟီၣ်ခိၣ်အကတၢ်ခဲလၢ် ကသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်က့ၤ, ဒီးကဃၣ်အသးဆူယွၤအအိၣ်, ဒီးပုၤကလုာ်တ ဖှၣ်အဒုၣ်ခဲလၢ်ကဘျီတၢ်ဘၢတၢ်လၢ အမဲၣ်ညါလီၤ.”

လၢတၢ်န့ၣ်အပိၣ်, အါတက့ၢ်ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်, သးပုၤနီၣ်ကွၢ်ကစၢ်ယွၤလၢ ပုၤလၢအတုၤလီၤအီၤန့ၣ် ဒီးအတၢ်ထံၣ်ဘၣ်ဃးဒီးကစၢ်ယွၤအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤမၢ်ကွၢ်ဝဲန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ပုၤတနီၤအိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ညါ ကစၢ်ယွၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မုၢ်ဒၣ်, စီအနီၣ်, စီနီအၤ, စီအတြၢဟ့ၣ်, စီအံၣ်စဲး, ဒီးစီယံၤ ဘး သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် အိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ညါ ကစၢ်ယွၤဒီး ညီန့ၢ်ဘၢထုကဖၣ်တၢ်ဆူ ကစၢ်ယွၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ဖဲစီယၢကိာ်သံဝံၤအလီၢ်ခံ ကစၢ်ယွၤကတိၤတၢ်ဒီး အဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်ဝံၤမိၣ် ၃:၂** န့ၣ်လီၤ.

“လာပုအချုပ်လာ ဟိန်ခိန်ချာ ခဲလက်အကျါန့ၣ် ယသ့ၣ်ညါထဲ သုဇိန့ၣ်တက့ၢ်. မးသးဒ်န့ၣ်ဒီး ယကအိၣ် သကီးသုလာသုတၢ်ခဲလက်အယိလီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လာကစၢ်ယွၤအံၤတသ့ၣ်ညါဒ်ထဲ ပုတဂၤစုၣ်စုၣ်ဘၣ်. သ့ၣ်ညါစ့ၢ်ကီးပုအံၣ်စရုလးဖိအ ချုပ်အထာသ့ၣ်တဖၣ်ခဲလက်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ကစၢ်ယွၤမၤတၢ်အာၣ်လီၤအိလီၤဒီးမၤတၢ်သ့ၣ်ညါတၢ်ဆူ ပုသ့ၣ် တဖၣ်အအိၣ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **၂မိၤၤ ၁၉:၅** န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးခဲကန့ၣ်အံၤ သုမ့ၢ်ဒိကန့ၣ်ယကလုာ်သပုၢ်တၢ်, ဒီးတၢ်န့ၣ်ယတၢ်အာၣ်လီၤအိလီၤဒီး, သုကကဲထီၣ်တၢ် လုာ်ဒိၣ်ပုဒိၣ်လာ ယကိၣ်ဒိၣ်န့ၣ်ပုခဲလက်တက့ၢ်လီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်အာၣ်လီၤအိလီၤအတၢ်သိၣ်တၢ်သီအံၤန့ၣ် ကစၢ်ယွၤဟ့ၣ်လီၤဆူ စီမိၤၤအအိၣ်လာကစၢ်စံၤ နါအဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အာၣ်လီၤအိလီၤလာအရ့ဒိၣ်တမံၤအံၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤအိဆူ စီမိၤၤအဟၤရိၣ်လာအမ့ၢ် ပုလုာ်တၢ်အခိၣ်တဂၤအံၤအအိၣ်ဒီးအဝဲကဘၣ်ကဲတၢ်ခွဲတၢ်ပုလာကစၢ်ယွၤဒီးပုကညီအဘၣ်စၢၤ, ဒီးကမၤတၢ် လုာ်တၢ်ဟံၣ်အတၢ်မၤဒီး ဒ်သိးကပူၤဖျဲးဒီးတၢ်ဒဲးဘးန့ၣ် ဘၣ်တၢ်မၤဝဲကိးန့ၣ်ဒဲးအဂ့ၢ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **၃မိၤၤအဆၢ ဒိၣ် (၁၆)** န့ၣ်လီၤ.

လာတၢ်ဂ့ၢ်ဒ်အံၤအယိ, တၢ်ဒဲးဘးသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်တၢ်မၤကဆိထီၣ်အိၣ်ဝံၤဒီး, လာတၢ်အာၣ်လီၤအိလီၤအပူၤ ကစၢ်ယွၤဒီးပုအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်ဘၣ်ထွဲအိၣ်ထီၣ်ဒီး, လာတၢ်ထုကဖၣ်အပူၤအဝဲသ့ၣ်သးဘူးအသးသ့ ဆူ ကစၢ်ယွၤအအိၣ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

တၢ်အခွဲးအယာ်လာအမ့ၢ် တၢ်န့ၣ်ဟံၣ်တၢ်လာကစၢ်ယွၤအဂီၢ်န့ၣ် အိၣ်ဒ်ထဲအဝဲသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်လီၤ. တၢ်အ ဝဲအံၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ကိးအိၣ်လာပုယုဒ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အစိၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်အစိၤအဝဲအံၤဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ဒွဲးအိၣ်စးထီၣ်ဖဲ စီယၤကိၣ်သံဝံၤအလီၢ်ခံ, ဆူပကစၢ်ယုၣ်ဂူးဟဲလီၤဝဲအခိၣ်ထံးတဘျီအဘၣ်စၢၤန့ၣ်လီၤ. လာတၢ်န့ၣ်အယိ, ဘၣ် ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်ယိဟာ် ၄:၂၂** န့ၣ်လီၤ.

“သုဝဲသ့ၣ်အံၤ, သုဘူၣ်ထီၣ်ဘါထီၣ်တၢ်လာသုတသ့ၣ်ညါဘၣ်, ပဝဲဒ်အံၤ, ပဘူၣ်ထီၣ်ဘါထီၣ်တၢ်လာ ပသ့ၣ်ညါလီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, တၢ်အုၣ်ကုၤခိၣ်ကုၤန့ၣ် ဟဲထီၣ်လာ ပုယုဒ်ဖိအပူၤလီၤ.”

လံာ်စီဆုံအဆၢအဝဲအံၤမ့ၢ်ဒ်ကစၢ်ယုၣ်ဂူးကတိၤတၢ်ဆူပုရုမရံမုၣ်လာ ထံပူၤအကပၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်က တိၤအံၤန့ၣ် ကစၢ်ယုၣ်ဂူးကတိၤဝဲလာ ပုယုဒ်ဖိတၢ်အခါစးတဂၤအသိးလီၤ. လာတၢ်န့ၣ်အယိ ပဘၣ်သ့ၣ်ညါ တၢ်ဘၣ်ဃးဒီးပုယုဒ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်သ့ၣ်ညါ ကစၢ်လာအဘါဝဲတဂၤအဂ့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒ်ကစၢ်ယုၣ်ဂူးအတၢ်ကတိၤလီၤ. မ့မ့ၢ်ဒ်န့ၣ်ဒီး တၢ်လာပုရုမရံမုၣ်တဂၤအံၤန့ၣ် မ့ၢ်မတၤသ့ၣ်တဖၣ်လဲၣ်.

အဝဲအတၢ်ကတိၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်ယိဟာ် ၄:၂၅** န့ၣ်လီၤ.

“ပိာ်မုၣ်န့ၣ်စံးဘၣ်အိၣ်, ယသ့ၣ်ညါလာ မ့ၢ်ရံၤအဟဲဝဲ (လာပကိးဝဲလာခရံၣ်န့ၣ်), တုၤအဟဲဝဲဒီး, ကစံး ဘၣ်တဲဘၣ်ပုလာ တၢ်ခဲလက်လီၤ.”

ပုပိာ်မုၣ်အဝဲအံၤ ခိးကွၢ်လၢ် မ့ၢ်ရံၤအန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. တၢ်အံၤမ့ၢ်တၢ်ဒ်လဲၣ်. တၢ်စံးဆၢန့ၣ်ပကထံၣ် ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်ယိဟာ် ၄:၁၂** န့ၣ်လီၤ.

“မ့ၢ်န့ၣ်ဒိၣ်န့ၣ်ပဟံၣ်စီယၤကိၣ်လာအဟ့ၣ်ပုလာထံပူၤ, ဒီးအကစၢ်ပုၢ်ဒ်ဝဲ, ဒီးအဖိအလံာ်, ဒီးအဆၢဖိ ကိၢ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်, အိတၢ်လာအပူၤအံၤ, တက့ၢ်ဧါ.- ”

မှီဝဲလီၤ. တၢ်လၢစီၤယၤကိၢ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ပှၤပိၣ်မုၢ်ဖိအံၤအဟံၤဖးဒိၣ်အဂီၢ်န့ၣ် ပှၤရၤမရံမုၢ်တၢ်ကစံးဝဲလၢ တၢ်ကၢ်တၢ်ကျၢၤအပူၤလီၤ. တၢ်အံၤကကဲထီၣ်အသးဒ်လဲၣ်.

မှီဝဲလီၤ. တၢ်လၢပှၤရၤမရံမုၢ်စ့ၢ်ကိးမ့ၢ်ဒၣ် ပှၤအံၣ်စရၤလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ပှၤသ့ၣ်တဖၣ် အံၤကဲထီၣ်ပှၤအဒုၣ်တဆံၣ်ဒုၣ်လၢအမ့ၢ်ပှၤအံၣ်စရၤလးဖိဒီးအဝဲသ့ၣ်တဖၣ်အဝဲဒိၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ် ဝဲၣ်ရၤမရံန့ၣ်လီၤ. ပှၤ သ့ၣ်တဖၣ်အံၤဘၣ်ကစၢ်ယွၤန့ၣ်သက့ဘၣ်ဃးဒီးကစၢ်ယွၤအဂီၢ်န့ၣ် အတၢ်နၢ်ပၢ်တၢ်တအိၣ်ဘၣ်ဒီး မၤဒၣ်တၢ်ထဲအ လှီၤအလၢ်တမံၤဒီးအဝဲသ့ၣ်သးအမဲၣ်ချံန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ကးဘၢတံၢ်ဃးအိၤဒီးမ့ၢ်ဒၣ်ထဲတၢ်ဘူၣ်တၢ်ဘၣ်တမံၤအဂီၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိပှၤသ့ၣ်တဖၣ်မၤအသးဒ်ပှၤတသ့ၣ်ညါကစၢ်ယွၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပှၤယူၤဒၤဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲအစီၤကတၢ်အခါ, ပှၤအံၣ်စရၤလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်တၢ်နီၤဖးလိာ်အသးခံမံၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ကဲထီၣ်ပှၤယူၤဒၤဖိအဒုၣ်ဒီးပှၤအံၣ်စရၤလးဖိအဒုၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ကစၢ်ယွၤအတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဆိၣ် ဝါဒီးအတၢ်မၤဘျးမၤဖိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်လီၤဘၣ်လၢပှၤယူၤဒၤဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဖိခိၣ်န့ၣ် မၤသးဒ်သိးကစၢ်ခရံၣ်စံးကတိၤ တၢ်အဒိဘၣ်ဃးဒီး ပှၤထူးပှၤတီၤတဂၤဒီးစီၤလါစရၤအဂီၢ်အပူၤန့ၣ်, တၢ်လၢပှၤယူၤဒၤဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်တၢ်ဒိလီၤအိၤ လၢ ပှၤထူးပှၤတီၤတဂၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဆၣ်, ဖဲတယုာ်တမီၢ်န့ၣ် ပှၤယူၤဒၤဖိသ့ၣ်တဖၣ်အစီၤကတၢ်အဂီၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်မးသဲ ၂၃:၃၇-၃၈** လၢကစၢ်ယုာ်ရှးစံးကတိၤတၢ်အဂီၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

“ယရူၤရူၤလ့ၣ်ဧၤ, ယရူၤရူၤလ့ၣ်ဧၤ, နဲဒၣ်အံၤ, နမၤသံဝံတဖၣ်, ဒီးပှၤလၢတၢ်မၤလီၤအိၤဆူနအိၣ် တဖၣ် န့ၣ်, နကွံာ်အိၤလၢလၢဂံၢ်လီၤ. ဒ်ဆီမိၢ်ပှၤဒုးအိၣ်ဖိၣ်အဖိလၢအဒံးဆုလၢ်အသိးန့ၣ်, တၢ်မိၣ်ဒုးအိၣ်ဖိၣ်ဘၣ်ဃး လၢနဖိတဖၣ်အဘျီဆံးအါလဲၣ်. မ့ၢ်နဲဒၣ်အံၤ, နသးတအိၣ်ဘၣ်.-”

“ကွၢ်ကွၢ်, တၢ်လဲၤသဒၣ်သုဟံၣ်အိၣ်သယုာ်လီၤ.- ”

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ကတိၤအဝဲအံၤန့ၣ်, ကစၢ်ယုာ်ရှးတချးတူၢ်သံအသးလၢအမ့ၢ် AD-33 အပူၤအဝဲကတိၤ တၢ်ကတိၤဒ်အံၤလီၤ. တၢ်မၤအသးအံၤဝံဒီး ဖဲအနံၣ်အပူၤအဝဲန့ၣ်, ဖဲဘူၣ်ယံာ်ဆံအမ့ၢ်နံၤ (Pentecost) အံၤန့ၣ်, ကစၢ်ယွၤ အတၢ်ကူၣ်တၢ်ပာ်တမံၤလၢအမ့ၢ် တၢ်အစီၤအသီတစီၤအိၣ်ထီၣ်ဝဲန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ဖဲန့ၣ်အခါ ပှၤလၢအအဲၣ်ဒီးရူၤလိာ်အသးဒီးကစၢ်ယွၤဒီးအဲၣ်ဒီးသ့ၣ်ညါတၢ်န့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဆီတလဲကွံာ်တၢ် အစီၤအမ့ၢ်နံၤအမံၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်အစီၤအဝဲအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ကမၤအသးဒ်လဲၣ်အဂီၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်ယိၤဟၣ် ၁၄:၆** န့ၣ်လီၤ.

“ယုာ်ရှးစံးဘၣ်အိၤ, ယဲဒၣ်အံၤယမ့ၢ်ကျဲ, ဒီးတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီ, ဒီးတၢ်မူလီၤ. မ့တမ့ၢ်ဘၣ်ယၤဒီး, ပှၤတဟဲ ဘၣ် ဆူဟံၣ်အအိၣ်နီတဂၤဘၣ်.”

မှီဝဲလီၤ. ပှၤတဂၤလၢအအဲၣ်ဒီးသုးဘူးအသးဆူ ကစၢ်ယွၤန့ၣ် ကဘၣ်လဲၤခီဖျိ ကစၢ်ယုာ်ရှးအဂီၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ပှၤယူၤဒၤဖိသ့ၣ်တဖၣ် အသးမ့ၢ်အိၣ် ရူၤလိာ်အသးဒီး စီၤအၢတြၢဟၣ်, စီၤအံၣ်စဲး, စီၤယၤကိၢ် သ့ၣ်တဖၣ် အကစၢ်ယွၤန့ၣ် ကဘၣ်ရူၤလိာ်စ့ၢ်ကိးဒီးကစၢ်ယုာ်ရှးဒီးကဘၣ်တူၢ်လိာ်ဝဲဒီးကဘၣ်နာ်ဝဲလီၤ.

ပှၤယူၤဒၤဖိသ့ၣ်တဖၣ်အံၤဖဲအဝဲသ့ၣ်အစီၤတချးလၢဒ်ဒီးဘၣ်န့ၣ်, အဝဲသ့ၣ်ကသုးဘူးအသးဒီး ကစၢ်ယွၤ န့ၣ်တၢ်အခွဲးအယာ်တအိၣ်ဘၣ်လၢ အဝဲသ့ၣ်အဂီၢ်ဘၣ်. အခဲအံၤဒု အဝဲသ့ၣ်ကသုးဘူးအသးဆူ ကစၢ်ယွၤအအိၣ်

အင်္ဂါနဲ့၊ ကျဲတဘိလာအမှာ ကစာယုဂ်ဂူးထဲတဂါဇီနဲ့ မှာဒ်လဒါ ပုလသုဂ်တဖန်အင်္ဂါလီ။

ဘဉ်ဆဉ်၊ အဝဲသုဂ်သမာကွံင် ကျဲတဘိအံနဲ့ ပထံဉ်ဘဉ်လဒါအါဂါနဲ့လီ။ လဒါတံနဲ့အယိ ဘဉ်တံဒိ လီအီလဒါ ပုလထူးပုလတီဒီး စီလါစရူးအဘဉ်စာအိဉ်ဒီး၊ တံအဆာလီတံင်တူဖးလဲင်တခါနဲ့အသီး၊ ပုလသုဂ် တဖန်နဲ့တံရုလိင်မုင်လိင်အသးဘဉ်ဃးဒီးကစာယုဂ်နဲ့၊ ဘဉ်တံဒိတံင်ကွံင်အီနဲ့ ပထံဉ်ဘဉ်လီ။ ဘဉ်ဃး ဒီးတံဂုာ်အံနဲ့ ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ၊ လံင်လူကဉ် ဘဉ် ၂၆၊ နဲ့လီ။

“ဒီးလဒါတံအံ ခဲလက်အမဲင်ညါဒီး၊ လဒါဘဉ်စာဒီးသုဘဉ်စာနဲ့၊ တံအဆာလီတံင်တူ ဖးလိင်အိဉ် ဝဲလီ။ မလးဒ်နဲ့ဒီး ပုဖဲအံမုာ်မိဉ်လဲဃီ အသးဆူသုအိဉ်ဒီး လဲဃီဝဲတသုဘဉ်။ ဒီးပုလဒါသုအိဉ်ဘးဒိ နဲ့ မုာ်မိဉ်ဟဲဃီအသးဆူ ပအိဉ်အံဒီး၊ ဟဲဃီဝဲတသုဘဉ်။”

ဘဉ်ဆဉ်၊ ပုစုဂါလဒါအိဉ်ဒီးတံနံနဲ့၊ အဝဲသုဂ်အိဉ်ဘဉ်ဝဲလဒါ ကစာယုဂ်အတံမလးမုာ်မိဉ်အပူ နဲ့ပထံဉ်ဘဉ်လီ။

ပုလရံဉ်ဖိအတံဆိဉ်ဂုလဆိဉ်ဝါ

ဘဉ်ဃးတံမလးမုာ်မိဉ်ဒီးပုလဒါဘဉ်တံကိးအီသုဂ်တဖန်အဂုာ်နဲ့၊ လဒါပထံဉ်ဘဉ်အီလဒါ ပုလဒါ အတမုာ်ပုယုဒါဖိလဒါအမုာ် ပုလကလုာ်အဂုလအဂါသုဂ်တဖန်အအိဉ်နဲ့ပထံဉ်ဘဉ်လီ။ ဘဉ်ဃးဒီးတံဂုာ်အံနဲ့ ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ၊ လံင်မတံ ၁၀း၁-၂၊ ၄၅ သုဂ်တဖန်နဲ့လီ။

“ဒီးမတုတဂါအမံစီကနုလံး၊ သုဖိတကယါအဆိဉ်ဘဉ်ဃး ဒီးသုဖိတဖုကိးအမံလဒါအံတလံ၊ အိဉ်ဝဲလဒါကဲစါရံအပူတဂါလီ။-အဝဲဒ်နဲ့၊ ဒီးအပုဟံဉ်ဖိခဲလက်၊ မုာ်ပုလဒါအယူးယိဉ်ဒီးပုယုဂ်၊ ဒီးမ တံသးကညါလဒါပုဂါမုာ်မိဉ်ပအါမး၊ ဒီးယုဘါထုကဖန်ယုဂ်တဘိယုာ်ဃီလီ။- ”

“ဒီးပုဒီးတံကူးတရံးလဒါအစုာ်ကုနံကု၊ လဒါအဟဲဒီးစီပုးတရူးတဖန်နဲ့၊ ဟံအသးကမာ ကမဉ်လဒါ သးစီဆုကံလီအသးလဒါပုလကလုာ်တဖန်အလီနဲ့ အယိလီ။- ”

မုာ်ဝဲလီ။ စီကနုလံးဒီးအပုဟံဉ်ဖိသုဂ်တဖန်မုာ်ပုလအဆိကတံတဖုလဒါတူာ်လိင် တံနဲ့ပထံဉ်ဘဉ်လီ။
ပုနံတံဖိသုဂ်တဖန် ခဲလက်ဘါထုကဖန်တံဆူကစာယုဂ်အအိဉ် အခွဲးအယာ်အံနဲ့မုာ်ဒ်ထဲလဒါ ကစာ ခရံဉ်အယိနဲ့ ပထံဉ်ဘဉ်လီ။

ဘဉ်ဆဉ်ပုလရံဉ်ဖိအတံအိဉ်မူလဒါ အမုာ်ပုနံတံဖိအတီအံနဲ့ မုာ်ဒ်တံအခိဉ်ထံးတတီလဒါအမုာ် နီသးအတံဘဉ်ထွဲအဆိကတံတတီလီ။ (၁ပုးတရူး ၂:၂၊ ဒ်ဖိဆံးအိဉ်ဖျဲဉ်အသီး၊) ကစာယုဂ်ဂူးအင်္ဂါကစာ ဒ်ဝဲ ကိးပုလရံဉ်ဖိ ဒ်သီး အကလုာ်ပိင်ထွဲ အခဲနဲ့၊ ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ ၁ပုးတရူး ၂:၂၁ နဲ့လီ။

“အဂုာ်ဒ်အံ၊ သုဒီးတံကိးနုာ် သုဆူအဝဲနဲ့လီ။ အဂုာ်ဒ်အံ၊ ခရံဉ်ဒီးတံလဒါပယိ၊ ဒီးဟံလီတံင် အဒိတတံင်၊ ဒ်သီးပကယိအခိဉ်လီနဲ့လီ။- ”

ဘဉ်ဆဉ် ဘဉ်ဃးဒီးတံဂုာ်အံနဲ့ လဒါပုလရံဉ်ဖိသုဂ်တဖန်အကျါ ပုလသုဂ်ညါဒ်စုဂါအဂုာ်နဲ့ ပထံဉ် ဘဉ်လီ။

“လံင်မးသဲ ၂၂:၁၄၊ အဂုာ်ဒ်အံ၊ ပုလဒါတံကိးအီတဖန်အိဉ်အါဂါ၊ မုာ်ပုလဒါတံဃုထာအီ တဖန်အိဉ်စုဂါ ဂါလီ။-”

လာတံသးခုကစီၣ် အစီအပူၤန့ၣ်, ပုၤလၢအလူၤပိၣ်ထွဲ ကစၢ်ခရံၣ်အံၣ်သ့ၣ်တဖၣ်မၤန့ၣ်တၢ်အခွဲးအယၢ် အစီလီၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ် တၢ်ဘၢထုကဖၣ်တၢ်ဆူကစၢ်ယွၤအအိၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အအံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, လံာ်စ့ၤတြီၤ ၵးၤၤ န့ၣ်လီၤ.

“မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီး, ဒ်သိးပကဒီးန့ၣ်တၢ်သးကညီၤ, ဒီးထံၣ်န့ၣ်တၢ်ဘျးတၢ်ဖိၣ်ဖဲတၢ်မၤစၢၤ အဆၢ အကတီၢ် အပူၤဒီး, မ်ပသးဘျးပသးအိၣ်ဒီးပသးခုတလ့ၢ်ဆူတၢ်ဘျးတၢ်ဖိၣ်ဖဲအလီၢ်ပစိၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.-”

လံာ်စီဆံၣ် အတၢ်ကွဲးအသးလၢအမ့ၢ် “ပဝဲသ့ၣ်တဖၣ်” အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ် ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢ အလူၤပိၣ်ထွဲ ကစၢ်ခရံၣ်အံၣ်ဒီး တၢ်အခွဲးအယၢ် အိၣ်ဝဲလၢ တၢ်ဘၢထုကဖၣ်အဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်ဘၢထုကဖၣ် တၢ်လၢ မနုၤသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ် မ်ပပာ်သ့ၣ်ပာ်သးဘၣ်အီၤတက့ၢ်.

တၢ်သးကညီၤတၢ် - တၢ်ပုၤအဝဲသ့ၣ်အတၢ်ကမၣ်ဒီး, တၢ်မၤကဆိထီၣ်က့ၤအတၢ်တီတၢ်လီၤ အဆုဖးထီ အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်တီစၢၤမၤစၢၤတၢ်အဘျးအဖိၣ် - ပုၤခရံၣ်ဖိတကအသးသမူအတၢ်လဲၤအပူၤ, တၢ်တြီၤဆၢတၢ်ဘၣ်ဃး ဒီးတၢ်လုပစီအကလုာ်ကလုာ်ဒီးတၢ်မၤကွၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်ဘၣ်အိၣ်ဒီး သးလၢအဆူၣ်, တၢ်ဂံၢ်တၢ်ဘၢ အစီအကမီၤန့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လၢတၢ်ဘၢထုကဖၣ်တၢ်အံၤန့ၣ် ဒ်သိးပကဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်လၢ ကစၢ်ခရံၣ်အပူၤအဂီၢ် အရူ ဒိၣ်မးလၢ ပုၤလၢအလဲၤတၢ်လၢကျဲလၢ အအိၣ်တဘီၤလီၤ.

ဘၣ်ဆၣ်ပုၤခရံၣ်ဖိအါကအတၢ်သံကွၢ်အိၣ်ထီၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ် မၤသးဒ်သိးဒၣ် ကစၢ်ယုၣ်ဂူၤအပျီၢ်အဘီၣ်အတၢ် သံကွၢ်လၢပူၤကွံာ်အနံၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အပူၤအဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, လံာ်လူၤကၢၣ် ၁၁:၁ န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးတၢ်မၤအသးဖဲအအိၣ်ဘၢထုကဖၣ်တၢ်လၢအလီၢ်တပူၤန့ၣ် တုၤအဆိတုၢ်ဒီး, အပျီၢ်အဘီၣ် တက စံးဘၣ်အီၤ, ကစၢ်စၢၤ, သိၣ်လိပုၤလၢပဘၢထုကဖၣ်တၢ်အဂ့ၢ်, ဒ်စီၤယီၤဟၣ်သိၣ်လိစ့ၢ်ကီး အပျီၢ်အဘီၣ်အသိးန့ၣ် တက့ၢ်.-”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ပကဘၢထုကဖၣ်တၢ်ဒ်လဲၣ်. သုဝဲသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်သံကွၢ်န့ၣ် ကမ့ၢ်ဒ်န့ၣ်အသိးန့ၣ် တမ့ၢ်ဘၣ် ဧါ. ဒ်သိး လံာ်မးသဲ ဖိးဉ္စ အတၢ်ကွဲးအသိး, ဘၣ်ဃးဒီး တၢ်ဘၢထုကဖၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ် ပကသိၣ်လိဘၣ်အီၤတက့ၢ်.

“မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီးဘၢထုကဖၣ်တၢ်ဒ်အံၤ,”

၁. မးသဲ ဖိးဉ္စ, အိၣ်လၢမူခိၣ်ပဟံၤစၢၤ,

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်ဘၢထုကဖၣ်တၢ်တမံၤအံၤ, အဆိကတၢ် ပဘၣ်ယၢၤထီၣ်, “အိၣ်လၢမူခိၣ် ပဟံၤစၢၤ” အဂ့ၢ် န့ၣ် ကစၢ်ယုၣ်ဂူၤအနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲ သိၣ်လိနဲၣ်လိပုၤဒီး, ဒ်လံာ်ယီၤဟၣ် ၁၇:၃ အတၢ်ကွဲးအသိး, ပဘၣ်ကတိၤဒိၣ်ဆိ တၢ်ဆူ ပာ်ကစၢ်ယွၤအအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးတၢ်မူအထူအယိၣ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်, ယွၤနီၢ်နီၢ်တကယီ, ဒီးယုၣ်ဂူၤခရံၣ်လၢနမၤလီၤအီၤန့ၣ် လီၤ.-”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ပုၤတၢ်မၤဖိ စီၤပိလူးစ့ၢ်ကီး သိၣ်လိပုၤဒ်န့ၣ်အသိးန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, ၁ကရံၣ်သူး စးဖိ န့ၣ်လီၤ.

“မ့ၢ်လၢပဝဲဒၣ်, ပာ်ယွၤအိၣ်တကယီ, လၢတၢ်ခဲလၢာ်ကဲထီၣ်လၢအီၤ, ဒီးပအိၣ်ဝဲလၢအဂီၢ်, ဒီးကစၢ် ယုၣ်ဂူၤခရံၣ် တကယီ, လၢတၢ်ခဲလၢာ်ကဲထီၣ်လၢအီၤ, ဒီးပကဲထီၣ်လၢအီၤလီၤ.-”

မှိုမဆါတနံအံ ပဝဲပုၤခရံဖိသ့ၣ်တဖၣ် တၢ်ထံၣ်ဘၣ်ဃးဒီး တၢ်မှိုတၢ်တီလၢ အရူဒိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်လီၤ မၢ်ကွံာ်ဝဲဒီး ဖဲပဃုၤဘါထုကဖၣ်တၢ်အခါ, ပကတီၤဒိၣ်တၢ်ဆူ ကစၢ်ယုၣ်ဂ္ဂးအအိၣ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ပဆၢလၢ ကမှိုပၢ်ကစၢ်ယုၤအဂီၢ်လီၤ.

တၢ်အခွဲးအယၢ်အိၣ်တမံၤလၢ, ပကကိးကစၢ်ယုၤလၢ “ဟံ” ဒီးပကသ့ၣ်ညါအီၤအဂီၢ်လီၤ. ဘၣ်မနုၤအ ဃိလဲၣ်န့ၣ်, ဘၣ်ဃးဒီး တၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် လၢပုၤအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ် တၢ်အခွဲးအယၢ်တအိၣ်ဘၣ်. ဘၣ်မနုၤ အဃိလဲၣ်န့ၣ်, တၢ်အခွဲးအယၢ်အံၤအိၣ်ဒၣ်ထဲလၢ ပုၤလၢအတူၢ်လိာ်အီၤ, ပုၤလၢအစ့ၢ်က့ၤန့ၣ်က့ၤအမံၤတဖၣ်န့ၣ်, လၢအမၤန့ၢ်တၢ်စိတၢ်ကမီၤ, ဒ်သိးကကဲထီၣ်ယုၤအဖိလီၤ. ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်ယီၤဟ့ၣ် ဘး၁၂** န့ၣ်လီၤ.

“ဘၣ်ဆၣ်ဒီး, ဖဲဒၣ်ပုၤလၢအတူၢ်လိာ်အီၤ, ပုၤလၢအစ့ၢ်က့ၤန့ၣ်က့ၤအမံၤတဖၣ် န့ၣ်, ဟ့ၣ်ဝဲလၢ အစိအက မီၤ, ဒ်သိးအကကဲထီၣ်ယုၤအဖိလီၤ.- ”

ပကထံၣ်ဘၣ်စ့ၢ်ကိးလၢ **၁ယီၤဟ့ၣ် ဘး၁**, လၢပုၤတၢ်မာဖိ စီၤယီၤဟ့ၣ်ကွဲးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

“ကွၢ်တက့ၢ်, ဟံဟ့ၣ်လံပုၤလၢ တၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံာ်ဒ်လဲၣ် ဒ်လဲၣ်, လၢတၢ်ကကိးပုၤလၢ ယုၤအဖိန့ၣ်လီၤ. ဒီးပမှိုတၢ်အဝဲန့ၣ်လီၤ. မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီး, ဟီၣ်ခိၣ်တသ့ၣ်ညါဘၣ်ပုၤဘၣ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, တသ့ၣ်ညါဘၣ်အီၤဘၣ်.”

မှိုဝဲလီၤ. တၢ်လၢတၢ်ဘါထုကဖၣ်တၢ်ခဲလၢာ်အံၤန့ၣ်, အဆိကတၢ်ကဘၣ်မှိုဒ်တၢ်ကတီၤဒိၣ်တၢ်ဆူ ပၢ် ကစၢ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်မနုၤအဃိလဲၣ်န့ၣ်, တၢ်လၢပကစၢ်ယုၣ်ဂ္ဂးခရံအပၢ်အံၤန့ၣ်, မှိုဒ်ပုၤအဒုၣ်ကိးဒုၣ်ဒဲး လၢမူခိၣ်ဒီးလၢဟီၣ်ခိၣ်လၢ, ဘၣ်တၢ်ယုၢ်အမံၤလၢ အီၤလီၤ. (လံာ်အုးဖူးစူး ဘး၁၄-၁၅)

ကစၢ်ယုၣ်ဂ္ဂးအနီၢ်ကစၢ်ဒ်ဝဲ, ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်အဒိအတဲာ်ဘၣ်ဃးဒီး တၢ်ထုကဖၣ်အဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်, ပကထံၣ်ဘၣ် ဖဲ, **လံာ်ယီၤဟ့ၣ် ဘး၁** န့ၣ်လီၤ.

“တၢ်တဖၣ်န့ၣ်ယုၣ်ဂ္ဂးကတီၤဝဲဒီး ကျထီၣ်အမဲာ်ဆူမူခိၣ်ဒီးစံးဝဲဒၣ်, ဟံမၤ, တၢ်အန့ၣ်ရံၣ်ဘၣ်လံ, မၤလၢမၤကပီၤန့ၣ်ခွါ, ဒ်သိးန့ၣ်ခွါကမၤလၢမၤကပီၤန့ၣ်တက့ၢ်.- ”

၂. လံာ်မးသဲ ဖိးဇု, မံနမံၤဘၣ်တၢ်ပာ်စီဆုံတက့ၢ်.

“ပယၢၤထီၣ်အဆိကတၢ် ကစၢ်ယုၤလၢအတူၢ်လိာ်ဟီၣ်ခိၣ်မူခိၣ်ဝံၤဒီး, ပဘၣ်စံးထီၣ်ပတြၢအမံၤဒီး ပက ဘၣ်ပာ်စီဆုံအီၤအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

မှိုဝဲလီၤ. ပဘၣ်စံးထီၣ်ပတြၢအမံၤဒီး ပကဘၣ်ပာ်စီဆုံအီၤအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပဘၣ်စံးထီၣ်ပတြၢဒီးပဘၣ်ကတီၤဒိၣ်တၢ်ဆူပၢ်ကစၢ်ယုၤအအိၣ်န့ၣ်, ပထံၣ်ဘၣ်တၢ်အဒိအတဲာ်ဒ်အဖိ လံာ်အသိးလီၤ.

လံာ်ဝံယရှါယၤ ၅၇း၁၅, အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ပုၤလၢအထီၣ်ထီ, ဒီးအိၣ်ဝဲထီၣ်ထီ, လၢအအိၣ်ဝဲဆိးဝဲလၢ တၢ်အထူအယိာ် အပူၤ, ဒီးအမံၤမှိုတၢ်စိဆုံတက့ၢ်စံးဝဲဒ်အံၤ, ယအိၣ်ယဆိးလၢ တၢ်ထီၣ်ထီ, လၢတၢ်စိဆုံအလီၢ်, ဒီးယအိၣ်စ့ၢ်ကိး လၢ ပုၤအသ့ၣ်ကံာ်အသးလီၤဒီးပုၤဆီၣ်လီၤအသးအသိး, ဒ်သိးယကမၤမူထီၣ်ပုၤဆီၣ်လီၤအသးတဖၣ်အသးဒီး ဒ်သိးယကမၤမူထီၣ်ပုၤလၢ အသ့ၣ်ကံာ်အသးလီၤတဖၣ်အသးလီၤ.

ပုတီးမာဖိစီပီလူးအတော်ကွဲး (လံာ်ယာကိာ် ၁:၁၇)

“ကယိာ်တၢ်ဟ့ၣ်အဂ့ၢ်အဝါ, ဒီးကယိာ်တၢ်ဟ့ၣ်အလၢအပွဲၤတမံၤလၢ်လၢ်န့ၣ်, ဟဲလီၤလၢတၢ်ကပီၤအဟံၤ လၢထးန့ၣ်လီၤ. တၢ်ကဒံၤ ကဒါမ့ၢ်ဂ့ၢ်, တၢ်ဟ့ၣ်က့ၤအကဒုမ့ၢ်ဂ့ၢ်, တအိၣ်ဘၣ်ဒီးအိၤဘၣ်.- ”

စီပုတီးဒၢဝံးအတော်ကွဲး (လံာ်စံးထီၣ်ပတြၢၤ ၁၄၅:၂,၃)

“ယကစံးထီၣ်ပတြၢၤန့ၣ်ကိးမ့ၢ်န့ၣ်ဒဲး, ဒီးယကသးဝံၣ်နမံၤလီၤစီပုတီးထီၣ်လီၤ.-ယွၤတကန့ၣ် ဒိၣ်ဝဲ, ဒီးဂ့ၢ်လၢပုၤစံးထီၣ်ပတြၢၤအိၤ အါအါကလံာ်လီၤ. ဒီးမ့ၢ်အဆံးဒိၣ်လဲၣ်ဆံးဒိၣ်လဲၣ်န့ၣ် ပဃုတဘၣ်ဘၣ်.”

စီနုပုမယၤအတော်ကွဲး (စီနုပုမယၤ ၉:၆)

“နဲဒၣ်နမ့ၢ်ယွၤတကပီၤလီၤ. နတုမူခိၣ်အမူခိၣ်, ဒီးအသးမ့ၢ်ကိာ်မ့ၢ်ခဲလၢာ်, ဟီၣ်ခိၣ်ဒီးကယိာ်တၢ်လၢ အအိၣ်ဝဲလၢအချၢ, ပီၣ်လဲၣ်, ဒီးကယိာ်တၢ်လၢ အအိၣ်ဝဲလၢ အပူၤဒီးနဒုးမူဒဲးအိၤခဲလၢာ်, ဒီးမူခိၣ်အသးမ့ၢ်ကိာ်မ့ၢ် ဘျီၣ်ထီၣ်ဘါထီၣ်န့ၣ်လီၤ.”

လၢကျဲဒဲအံၤသ့ၣ်တဖၣ်အပူၤ ပုၤတကလၢ်လၢ်စံးထီၣ်ပတြၢၤကစၢ်ယွၤသ့ဝဲလီၤ. ပဘျီၣ်ထီၣ်ဘါထီၣ်ဒီး ပစံးထီၣ်ပတြၢၤကစၢ်ယွၤဝံၤဒီး ပကလဲၤကဒီးဆူတၢ်မၤလိအသီတခါန့ၣ်တက့ၢ်.

၃. လံာ်မးသဲ ၆:၁၀, နဘီနမ့ၢ်န့ၣ် မံအဟဲတက့ၢ်. ဒ်လၢမူခိၣ်အသးန့ၣ် မံတၢ်မၤအသးလၢ ဟီၣ်ခိၣ်ချၢစ့ၢ်ကိး ဖဲဒၣ်နသးတက့ၢ်.

လၢပသးကံၢ်ပူၤန့ၣ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ပီၤကအိၣ်ထီၣ်တမံၤလၢအမ့ၢ်, တၢ်လၢကစၢ်ယွၤအကလုာ်ကထါဒီး ကစၢ် ယွၤ အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢ အဘၣ်ဃးဒီး, တၢ်သးခုကစီၣ်လၢ အဘၣ်ထွဲလိာ်အသးဒီးဘီမ့ၢ်အံၤန့ၣ် ကမ့ၢ်ဒၣ်လၢ ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အကိၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဘီမ့ၢ်တဘျီၣ်လၢ ကအိၣ်ထီၣ်အဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်, ခဲအံၤစးထီၣ်ဘၣ်အသးအဂ့ၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လံလီၤ. တၢ်အိၣ် ဖှိၣ်လၢနီၢ်ခိတကပၤတခီ, ဒိၣ်ထီၣ်ထီထီၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်အိၣ်ဖှိၣ်လၢ နီၢ်ခိအဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်ကလိးစဲ ၁:၁၃** န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးဟံးထီၣ်က့ၤ ပုၤလၢ တၢ်ခဲးအစိအကမီၤအပူၤ, ဒီးလဲက့ၤပလီၢ်ဆူအဖိခွါလၢ အခဲၣ်အိၤတကအဘီ အမ့ၢ်အပူၤလီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်အိၣ်ဖှိၣ်အစုဒုၣ်စုတီးဒီး အတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်လၢတၢ်ကကူးက့ၤ တၢ်အကိၢ်အဃိ တၢ်ထုကဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ် “နဘီနမ့ၢ်န့ၣ် မံအဟဲတက့ၢ်” န့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်နံၤသ့ၣ်တဖၣ်လဲၤပူၤကွံာ်ဝဲတနံၤဘၣ်တနံၤအဃိ, တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဘီမ့ၢ်လၢ အကဟဲတဘျီၣ်အံၤန့ၣ် ကအိၣ်ထီၣ်ဝဲအကိၢ် ဒီးတၢ်ထုကဖၣ်ကလၢထီၣ်ပွဲၤအဂ့ၢ်န့ၣ် ဘူးထီၣ်ဝဲလံန့ၣ်လီၤ.

“ဒ်လၢမူခိၣ်အသးန့ၣ် မံတၢ်မၤအသးလၢ ဟီၣ်ခိၣ်ချၢစ့ၢ်ကိးဖဲဒၣ်နသးတက့ၢ်.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ဖဲကစၢ်ခရံၣ်ကဟဲလီၤခံစုတစုအခါန့ၣ်, လၢဟီၣ်ခိၣ်တဘျီၣ်အပူၤ ကစၢ်ယွၤအဘီအမ့ၢ်ကဘၣ် တၢ်မၤအိၣ်ထီၣ်အိၤအဂ့ၢ်, အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ထုကဖၣ်တမံၤအံၤအတၢ်လၢတၢ်ပွဲၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. အခဲအံၤပက လဲၤကဒီးဆူ တၢ်မၤလိလွံၢ်ခါတခါအဂ့ၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.

၄. လံာ်မးသဲ ဖိး၁၁, “ကိာ်လၢတနံၤအဂီၢ်န့ၣ် ဟ့ၣ်လီၤလၢ်ပှၤလၢ မ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤတက့ၢ်.”

တၢ်ဘါထုကဖၣ်တမံၤအံၤပှၤအါဂၤဆိကမိာ်ကမာ်တၢ်လၢ နီၢ်ခိအဂီၢ်တၢ်အိၣ်တၢ်အိအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ကစၢ်ယုၣ်ဂ့ၢ်အတၢ်မၤလိာ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်ဖဲ လံာ်မးသဲ ဖိး၈ န့ၣ်လီၤ.

“မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီးလီၤကံာ်ဒီးအိၣ်တဂ့ၢ်. အဂီၢ်ဒ်အံၤ, သုတဗျးယုဒ်ဒီးဘၣ်ဒီး, တၢ်လၢသုန့ၣ်ဘၣ်အိၣ် အလီၢ်အိၣ်တဖၣ်န့ၣ်သုဟံၣ်သ့ၣ်ညါဝဲလီၤ. - ”

(ဝံသးစ့ၤဖးဘၣ်စ့ၢ်ကိး, လံာ်မးသဲ ဖိး၃၁,၃၂ သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.)

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးနီၢ်ခိတကပၤအတၢ်လိာ်တၢ်လဲးသ့ၣ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ်တၢ်အိၣ်တၢ်အိ, တၢ်အိၣ်တၢ်ဆိးအဂီၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ပဘၣ်သန့ၤပသးဒီးကစၢ်ယုၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်မန့ၤအဃိလဲာ်န့ၣ်, ဖဲ လံာ်စ့ၤတြီၤ ၁၃း၅ အတၢ်ကွဲးအဃိလီၤ.

“သုမၤတၢ်ဖံးတၢ်န့ၣ်, မံၤအထူၣ်ဖျဲးဒီးတၢ်အဲၣ်ကျိာ်စိၤစ့ၤတက့ၢ်. ဖဲသုတၢ်အိၣ်တဖၣ်န့ၣ်, သ့ၣ်မံၤသးမံၤဒီးအိၣ်တက့ၢ်. အဂီၢ်ဒ်အံၤ, တၢ်စံးဝဲဒၣ်, ယတညိကွံာ်ဘၣ်န့ၣ်ဘၣ်, ယတလဲၤသဒ်ဘၣ်န့ၣ်ဘၣ်.”

တၢ်အဝဲအံၤ မ့ၢ်ဒ်ကစၢ်ယုၣ်အနီၢ်ကစၢ်ဒ်ဝဲ, အတၢ်အုၣ်အသးန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဒ်န့ၣ်ဒီးတၢ်အိၣ်လၢတနံၤအဂီၢ်တနံၤအဂီၢ်အံၤန့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်မန့ၤလဲာ်. တၢ်အဝဲအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒ်နီၢ်သးအတၢ်အိၣ်တၢ်အိလၢအမ့ၢ် ကစၢ်ယုၣ်အကလုာ်ကထါလၢနီၢ်သးတကပၤ အဂီၢ်န့ၣ်, ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, လံာ်ဝံသးရမံၤယၤ ၁၅း၁၆ န့ၣ်လီၤ.

“ယထံၣ်န့ၣ် နတၢ်ကတိၤ, ဒီးယအိၣ်ကွံာ်အိၣ်လီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်အိၣ်ဖှိၣ်တဖုလၢ နီၢ်သးတကပၤအတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်အဂီၢ်, လိာ်ဘၣ်ကစၢ်ယုၣ်အကလုာ်ကထါအတၢ်သိၣ်တၢ်သိန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ကစၢ်ယုၣ်အကလုာ်ကထါလၢအမ့ၢ် ကိာ်လၢတနံၤအဂီၢ်တနံၤအဂီၢ်အံၤန့ၣ်, မ့ၢ်စ့ၢ်ကိးပချုသ့ၣ်ညါဘၣ်ကစၢ်ယုၣ်အသးစိဆ့အဂီၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, လံာ်လူၤကံာ် ၁း၁၁-၁၃ န့ၣ်လီၤ.

“ဟံတဂၤလၢသုကျါ, အဖိခွါမ့ၢ်ဃုကိာ်ဒီး, ကဟ့ၣ်အိၣ်လၢလၢ်န့ၣ်, မ့ၢ်မတၤ တဂၤလဲာ်. ဒီးမ့ၢ်ဃုညၣ်တဘုၣ်ဒီး, လၢညါအလီၢ်န့ၣ်, ကဟ့ၣ်အိၣ်လၢဂ့ၢ်အဘိၤ. မ့ၢ်ဃုတၢ်အဲၣ်တဖျၢၣ်ဒီး, ကဟ့ၣ်အိၣ်လၢ ပတုၤချဲးန့ၣ်စါ. မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီးသုဝဲဒၣ်လၢအမ့ၢ်ပှၤအအာအသိန့ၣ်, သုမ့ၢ်သ့ၣ်ညါဟ့ၣ်သုဖိသုလံၤလၢတၢ်ဟ့ၣ်အဂ့ၢ်ဒီး, သုဟံၣ်အိၣ်လၢမ့ၢ်ခိၣ်န့ၣ်, ကဟ့ၣ်ပှၤလၢအဃုတၢ်လၢအိၣ်တဖၣ်လၢသးစိဆ့န့ၣ်အါန့ၣ်အန့ၣ်တက့ၢ်ဆံးဒိၣ်လဲာ်.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ကစၢ်ယုၣ်အကလုာ်ကထါ “အမ့ၢ်အူဒါ” ကဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်ကပီၤအဂီၢ်န့ၣ် “သိ” လၢအမ့ၢ်သးစိဆ့အံၤန့ၣ် ပဘၣ်ဘါထုကဖၣ်တၢ်လၢအဂီၢ်ကိးမ့ၢ်န့ၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ပဘၣ်ပလီၢ်ပသးတၢ်ကတိၤဘၣ်ဃးဒီး “ဟ့ၣ်လီၤလၢ်ပှၤ” ဒီး, တၢ်လၢ “ပှၤ” အံၤန့ၣ်, တမ့ၢ်ဒ်ထဲလၢ ပဝဲတဂၤအဂီၢ်ဘၣ်. မ့ၢ်ဒ်ပဟံၣ်ဖိဃိဖိတခါလၢအမ့ၢ် ကစၢ်ခရံာ်အနီၢ်ခိတဖၣ်အဂီၢ်ဒီးမ့ၢ် စ့ၢ်ကိးတၢ်သ့ၣ်မံၤသးမုာ်ဒီး တၢ်သးကညါအဂီၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

၅. လံာ်မးသဲ ဖိး၁၂, “ပျါလၢ်ပကမာ်ဒ်ပပျါကွံာ်ပှၤဂၤအကမာ်အိၣ်ဒီးပှၤအသိးန့ၣ်တက့ၢ်.”

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ကမာ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ် အခိပညိကအိၣ်ဒ်လဲာ်. တၢ်ကမာ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒ်ပတၢ်ကမာ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ, ပဘၣ်အာၣ်လီၤပတၢ်ကမာ်ဒီးပဘၣ်ပျါစ့ၢ်ကိးတၢ်ကမာ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ပတၢ်န့ၣ်အိၣ်လၢကစၢ်ယုၣ်ဂ့ၢ်အတၢ်တူၢ်သံအသးလၢပဂီၢ်အဃိ ပပူၤဖျဲးဒီးတၢ်ဒဲးဘးဒီးပမၤန့ၢ်တၢ်တီတၢ်လီၤအဂီၢ်န့ၣ်, ဒ်သိးလံာ်စ့ၤတြီၤ ဖိး၄ အတၢ်ကွဲးအသိး, “မူခိၣ်အတၢ်ဟ့ၣ်” အံၤန့ၣ် ပမၤန့ၢ်ဝဲအလီၢ်ခံပဝဲပှၤခရံာ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်, ဘၣ်ကူသိးထီၣ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအဆ့န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ဝံၤအလီၢ်ခံ, ဆ့လၢ

အဆိုဒီးတၢ်စီတၢ်ဆုံအံၤန့ၣ်, လၢပမၤတၢ်ဒဲးဘးအဃိ, တၢ်တကဆှံသ့ၣ်တဖၣ်အိၣ်ထီၣ်ဝဲလီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ, ပဘၣ်သ့ၣ်ကွၢ်တၢ်တကဆှံသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်သံကွၢ်ကအိၣ်ထီၣ်လၢ, ပကဘၣ်မၤဒဲးလဲၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်စံးဆၢတခီပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **၁ယီၤဟၣ် ၁:၉-၁၀** န့ၣ်လီၤ.

“ပမ့ၢ်တၢ်လီၤကျဲၤလီၤပတၢ်ဒဲးဘး ဒီး, အဝဲဒၣ်အကလုာ်တီ, ဒီးတီဝဲလီၢ်ဝဲဒဲးသီးအကပျီၣ်ကွၢ်ပတၢ်ဒဲးဘး, ဒီးသ့ၣ်ကွၢ်ပုၤလၢကယီၢ်တၢ်အတၢ်သီခဲလၢာ်လီၤ.- ပမ့ၢ်စံးလၢပတမၤဘၣ်တၢ်ဒဲးဘး ဒီး, မ့ၢ်ပပာ်အီၤလၢပုၤကတိၤတၢ်ကဘျးကဘျး, ဒီးအကလုာ်အကထါတအိၣ်ဘၣ်လၢပပူၤဘၣ်.- ”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ပမၤန့ၢ်တၢ်ပျီၣ်တၢ်ကမၣ်လၢ, ပအာၣ်လီၤက့ၤပတၢ်ကမၣ်အဃိလီၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤမၤအသးကိးမ့ၢ်နံၤဒဲးဒီး လၢတသီအတီၢ်ပူၤန့ၣ် အိၣ်ဝဲအါဘျီစ့ၢ်ကိးလီၤ.

ဘၣ်ဆၣ်, ဖဲပဘါထုကဖၣ်တၢ်လၢ, တၢ်ပျီၣ်ကွၢ်ပတၢ်ကမၣ်အဂီၢ်န့ၣ်, ပကဘၣ်သ့ၣ်ညါစ့ၢ်ကိး, တၢ်ဂ့ၢ်လၢဘၣ်တၢ်ကွဲးအီၤဖဲ, **လံာ်မးသဲ ၆:၁၄-၁၅** အပူၤအသိးန့ၣ်လီၤ.

“အဂ့ၢ်ဒဲးအံၤ, သုမ့ၢ်ပျီၣ်ကွၢ်ပုၤကညီအလီၤကမၣ်တၢ်ဒီး, သုဟ်အိၣ်လၢမူခိၣ်န့ၣ်ကပျီၣ်ကွၢ်စ့ၢ်ကိးသုလီၤကမၣ်တၢ်လီၤ. ဒီးသုမ့ၢ်တပျီၣ်ကွၢ်ဘၣ်ပုၤကညီအလီၤကမၣ်တၢ်ဒီး, သုဟ်တပျီၣ်ကွၢ်စ့ၢ်ကိးသုလီၤကမၣ်တၢ်ဘၣ်.”

လံာ်စီဆုံဖိအံၤစံးဘၣ်ပုၤလၢ, တၢ်ပျီၣ်တၢ်ကမၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤအဂီၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒဲးကစၢ်ယွၤအတၢ်ပာ်သ့ၣ်ပာ်သးတဖၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ, ပဘၣ်ပျီၣ်ပုၤဂၤအတၢ်ကမၣ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်အဝဲအံၤ စံးဘၣ်ပုၤလၢ, ပမ့ၢ်ဃုတၢ်ပျီၣ်တၢ်ကမၣ်လၢကစၢ်ယွၤအအိၣ်န့ၣ်, ပလိၣ်ဘၣ်လၢ ပဘၣ်ပျီၣ်ပုၤဂၤအတၢ်ကမၣ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ပကဆိကမိၣ်တၢ်အံၤတက့ၢ်.

တၢ်ပျီၣ်တၢ်ကမၣ်လၢ ကစၢ်ယွၤအအိၣ်န့ၣ် ပလိၣ်ဘၣ်အသိး, ပုၤအဂၤသ့ၣ်တဖၣ်လိၣ်ဘၣ် ပပျီၣ်အတၢ်ကမၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပကပျီၣ်ပုၤဂၤအတၢ်ကမၣ်စ့ၢ်ကိးဒါ.

ပကပျီၣ်ဒဲၣ်ထဲ တဆံးတက့ၢ်ဒါဒါ, မ့ၢ်တမ့ၢ်, ခဲလၢာ်ကစီဒါ.

ဒဲးပပျီၣ်ပုၤဂၤအတၢ်ကမၣ်အဒိၣ်အယီၢ်အသိး, ပကမၤန့ၢ်က့ၤတၢ်ပျီၣ်တၢ်ကမၣ်အဒိၣ်အယီၢ်အသိးန့ၣ်လီၤ.

တၢ်အဝဲအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒဲးကစၢ်ယွၤအတၢ်သိၣ်တၢ်သီဒီးအတၢ်စံၣ်ညီၣ်ဟတၢ်လီၤ.

တၢ်သိၣ်တၢ်သီအဝဲအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒဲးကစၢ်ယွၤ အတၢ်စံၣ်ညီၣ်ဟတၢ်အခိၣ်ထံးန့ၣ်ဒီး ဒဲးသိးပကလီၤကံးဒီးအီၤဒီး ပကဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်လၢ ကစၢ်ယွၤအပူၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒဲးတၢ်ဆီၣ်ထွဲပခံတမံၤလီၤ.

၆. လံာ်မးသဲ ၆:၁၃, သုတဒုးလဲၤန့ၣ်ပုၤဆူ တၢ်လုပစီအပူၤတဂ့ၤ, မ့ၢ်ထုးထီၣ်ကွၢ်လၢပုၤလၢ တၢ်အတၢ်သီအပူၤတက့ၢ်.

လံာ်စီဆုံတဆၢအံၤစံးဘၣ်ပုၤလၢ တၢ်ဂ့ၢ်ခံမံၤခါဒီးတၢ်ပညိၣ်စ့ၢ်ကိးအိၣ်ဝဲခံမံၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

“သုတဒုးလဲၤန့ၣ်ပုၤဆူတၢ်လုပစီအပူၤတဂ့ၤ.”

လံာ်စီဆုံဖိတဆၢအံၤအခီပညိၣ်ကအိၣ်ဒဲးလဲၣ်. ဒဲးသိးပတလဲၤန့ၣ်ဘၣ်ဆူ တၢ်လုပစီအပူၤန့ၣ် ပဘၣ်ဘါထုကဖၣ်တၢ်ဆူကစၢ်ယွၤအအိၣ်န့ၣ်မ့ၢ်စ့ၢ်ကိးဒါ. တၢ်ကတိၤဖိတဘီလၢအမ့ၢ် “တၢ်လုပစီ” (Temptation) အံၤန့ၣ်အခီပညိၣ်အိၣ် စ့ၢ်ကိးလၢ တၢ်မၤကွၢ် (Trial) န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လၢ, ပုၤခရံၣ်ဖိတဂၤလၢအအိၣ်မူဝဲလၢကျဲၤလၢအအိၣ်န့ၣ်, လၢလံာ် **ယၢကိာ် ၁:၁၂** န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်ဒဲးအံၤလီၤ.

“ယဒိပုဂံဝါသုဉ်ဇာ၊ တုသုလီလောတံလုပစိအကလုကလုအပူဒီး၊ ပံအီလောတံသုဉ်ခုသးခုခဲလော တကုာ်။ ”

“ပုလောအဒီး ဘဉ်တံလုပစိနုဉ်၊ ဘဉ်တံဆိဉ်ဂု ဝဲလီ။ အဂုဒ်အံ၊ ဒီးတံမကွာ်အီဝံဒီး၊ ကနုဘဉ် တံမူအခိဉ်သလုးလောကစံးပံလော ပုလောအခဲအီတဖဉ်အဂီလီ။ ”

ဘုးတရူး ၄:၁၂, ပုလောတံအဲဉ်အီသုဉ်ဇာ၊ တံလုပစိမုဉ်အူအိဉ်လောသုကျါလောအဟဲဝဲဒ်သီးအကမာ ကွာ်သုနုဉ်၊ သုတကမာမဉ်လောအပိ၊ ဒ်တံလီဆိဘဉ်သုအသီးနုဉ်တဂု။”

ဘုးတရူး ၁:၇, “ဒ်သီးသုတံနုဉ် အတံမကွာ်အီ။ လောအမုဉ်တံလုတံပူဒိဉ်နုဉ်ထူ၊ လောအဘဉ်တံမ ကွာ်အီလော မုဉ်အူနုဉ်သကုဒီး ဟးဂီဝဲနုဉ်၊ ကအိဉ်ဖျါထီဉ်လော တံစံးထီဉ်ပတြာ၊ ဒီးတံယူးတံယီဉ်၊ ဒီးတံလောကပီအဂီ၊ ဖဲယုဉ်ဂူးခရံဉ်အတံအိဉ်ဖျါထီဉ်နုဉ်လီ။”

မုာ်ဝဲလီ။ လံာ်စိဆုဖိတဆာအံစံးဘဉ်ပုလော၊ တံမကွာ်တံသုဉ်တဖဉ်ဖဲအိဉ်ထီဉ်ဝဲအခါ၊ ပဘဉ်အိဉ်ဒီး တံစံးထီဉ်ပတြာဒီးတံယူးယီဉ်အဂုနုဉ်ပထံဉ်ဘဉ်လီ။ ဘဉ်ဆဉ်၊ တရူးလောပနာ်ဟံတံဘဉ်ဃးဒီးတံဂုာ်လော အဒိဉ်အယိာ်တမံအံနုဉ်၊ ပကဘဉ်မလုဉ်ညါစီယာကိာ်အတံကွဲးလောအမုဉ်တံမကွာ်တံခဲမံအဂုနုဉ်လီ။ အခိပညီနုဉ်တလီပလိာ်အသးနုဉ်ပထံဉ်ဘဉ်လီ။ ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ၊ လံာ်ယာကိာ် ၁:၁၃ နုဉ် ဒ်အံလီ။

“ပုဘဉ်တံလုပစိနုဉ်၊ မံအသုတစံးလောယဘဉ်တံလုပစိလောယွ၊ နီတဂုတဂု။ အဂုဒ်အံ၊ ယွတဘဉ်ဘဉ်တံလုပစိလောတံအာတံသီဘဉ်၊ ဒီးအကစံးဒဉ်ဝဲတလုပစိဘဉ်ပုနီတဂုဘဉ်။- ”

လံာ်စိဆုဖိတဆာအံ စံးဘဉ်ပုလော၊ တံလောတံလုပစိ (Temptation) အံနုဉ်မုာ်ဒဉ်၊ ပအဲဉ်ဘဉ်တံဒီး ဘးဒီး ပလူဒဉ်ဖဲပသးအပိ ပလီဘဉ်ဆူတံအာတံသီဒီး ပတကံာ်ပဝးသုဉ်တဖဉ် ဟးဂီဝဲအဂုနုဉ်လီ။ မုာ်ဝဲ လီ။ တံသုဉ် တဖဉ်နုဉ် တဟဲဝဲလော ကစံးယွအအိဉ်ဒီးမုာ်ဒဉ် တံလုပစိလောပဂီနုဉ်ပထံဉ်ဘဉ်လီ။

ဘဉ်ဆဉ်၊ တံလုပစိလောအဟဲလောကစံးယွအအိဉ်နုဉ် မုာ်ဒဉ်လောတံကမလဲထီဉ်လဲထီပုလောအဂုဒီး မုာ်စုာ်ကီး တံမကွာ်ဘဉ်ဃးဒီးပတံစုာ်တံနုဉ်သုဉ်တဖဉ်နုဉ်လီ။ တံအဝဲအံမလအသးဒ်လံာ်စိဆုအတံကွဲးလော အမုာ် “သုတဒုးလဲနုဉ်ပုလော တံလုပစိအပူတဂု။” နုဉ်လီ။ (Trial)

တံဂုာ်အံနုဉ် မုာ်စုာ်ကီးခါ။ ပဘါထုကဖဉ်တံဘဉ်ဃးဒီး၊ မံကစံးယွအသုတဟုဉ်ဘဉ်ယာလောတံလုပစိသုဉ်တဖဉ်အဂုနုဉ်ခါ။ ဒ်ပစံးတံအသီး၊ ပဘါထုကဖဉ်တံစုာ်ကီး၊ မံတံလုပစိသုဉ်တဖဉ်သုးကွံာ်အသးလောပအိဉ်နုဉ်စုာ်ကီးခါ။

တမုာ်ဘဉ်လုတကုာ်ဘဉ်။ ဘဉ်မနုအပိလဲဉ်နုဉ်၊ လောတံလုပစိဘဉ်ပုလောအဆာကတီနုဉ် ပဘဉ်အိဉ်ဒီး တံသုဉ်ဖုံသးညီဒီးတံသုဉ်တဖဉ်အလီခံ၊ တံဆိဉ်ဂုဆိဉ်ဝါသုဉ်တဖဉ်ကအိဉ်ထီဉ်အဂုနုဉ် ပထံဉ်ဘဉ်တုာ်လံ လော၊ လံာ်ယာကိာ် ၁:၂,၁၂ အပူနုဉ်လံလီ။ ဘဉ်မနုအပိလဲဉ်နုဉ်၊ ပဒီးတံမကွာ်ဝံဒီး၊ ပကနုဘဉ် “တံမူ ခိဉ်သလုး” လောကစံးပံလော ပုလောအခဲအီတဖဉ်အဂီလီ။

မုမုာ်ဒ်နုဉ်ဒီး၊ လံာ်စိဆုတဆာလောဘဉ်တံပံဖျါအီဒီး၊ တံဂုာ်တံပီလောဘဉ်တံကွဲးအီနုဉ် ကမုာ်တံဒ် လဲဉ်။

တံကတီဖိတဘီလောအမုာ်၊ “သုတဒုးလဲနုဉ်ပုလော” (Lead) အံနုဉ် အခိပညီမုာ်ဒဉ်၊ “ပံလီတံကွံာ် တံနီနီ” (abandon) အသီးနုဉ် ပစံးသုစုာ်ကီးလီ။

ABANDON US not into temptation (trials)

မုာ်ဝဲလီ။ တံသုဉ်တဖဉ်အံနုဉ် မုာ်ဒဉ်ကစံးယွအကလုာ်အကထါဒီးအတံအာဉ်လီအီလီလော အလုာ် ဒိဉ်ပူဒိဉ်နုဉ်မလသးဒ်သီးတံဃုကညးတံဆူကစံးယွအအိဉ်နုဉ်ပုဝဲဒီးတံဘူးတံဖိဉ်အတံအာဉ်လီအီလီ

အဂ္ဂိနုပိ ပကထံပိဘဉ်ဖဲ လံာ်စုာ်တြီု ၁၃:၅ အသိးနုပိလီု.

“အဂ္ဂိဒ်အံ၊ တာ်စံးဝဲဒဉ်, ယတညိကွံာ်ဘဉ်နုဘဉ် ”

လုာ်နုပိတကးဘဉ်, ပကထံပိဘဉ်ကဒိးဖဲ လံာ်မးသဲ ၂၈:၂၀ နုပိလီု.

“ဒိးကွံာ်ကွံာ်, ယအိဉ်ဒိးသုကိးမုာ်နုမုာ်နုဒိး, တုာ်တုာ်အစီုကတုာ်လီု. အမုဉ်”

ဒ်နုပိအသိး ပုာ်တုာ်မာ်ဖိစီုပီုလုးစုာ်ကိး ကွဲးတုာ်ဖဲ လံာ်စုာ်တြီု ၄:၁၆ အပူာ်နုပိ, ပုာ်ခရံာ်ဖိသုဉ်တဖဉ်လုာ် အဘဉ် တုာ်လုပစီုသုဉ်တဖဉ်နုပိ အဝဲစံးဝဲဒဉ်, -

“မးသးဒ်နုပိဒိး, ဒ်သိးပကဒိးနု တုာ်သးကညိ, ဒိးထံဉ်နုပိတုာ်ဘျးတုာ်ဖိဉ်ဖဲတုာ်မးစုာ် အဆာအကတုာ် အပူာ်ဒိး, မ်ပသးဘျးပသးအိဉ်ဒိးပသးခုတလုာ်ဆု တုာ်ဘျး တုာ်ဖိဉ်အလီုပစီုနုပိတက့ာ်.”

မုာ်ဝဲလီု. ပတဘဉ်ဘါထုကဖဉ်တုာ်လုာ်ပကပူာ်ဖျးဒိးတုာ်လုပစီုနုပိဘဉ်. ကဘဉ်မုာ်ဒဉ်, ပကမးနုာ်တုာ် လုပစီုဒိး ဒ်သိးပကံာ်ပဘါကအိဉ်လုာ် ကတြီုဆာတုာ်လုပစီုလုာ် အကဟဲဆုပအိဉ်နုပိအဂ္ဂိလီု.

အခဲအံ ပကလဲကဒိးဆု လံာ်စီုဆုအဆာဖိအဝဲအံအတုာ်ဂုာ်ခံတုာ်တတုာ်နုပိတက့ာ်.

“မုမုာ်ထုးထီဉ်ကွံာ်လုာ်ပုာ်လုာ်အတုာ်သီအပူာ်တက့ာ်.”

လံာ်စီုဆုဖိတဆာအံ အခိပညိကအိဉ်ဒ်လဲဉ်.

တုာ်အဝဲအံမုာ်ဒဉ်, တုာ်တဂုာ်တဘဉ်လုာ်, အအိဉ်လုာ်ပသးကံာ်ပူာ်အဂ္ဂိနုပိလီု. မုာ်ဝဲလီု. တုာ်အံမုာ်ဝဲဒဉ် နီုခိအတုာ်ကံာ်စါဘါစါနုပိလီု. ဘဉ်မနုာ်အပီုလဲဉ်နုပိ, တုာ်လုာ်မုာ်ကီုလံာ်စီုတုာ်အံခိးကွံာ်လုာ်ဒဉ်, ပတုာ်လီုတုာ် လီုကံာ်သုဉ်တဖဉ်လုာ် အိဉ်ဝဲလုာ် ပပူာ်ဒိး, ဒ်သိး လံာ်မးသဲ ၂၆:၄၁ အတုာ်ကွဲးသးအသိးနုပိလီု.

“ဒ်သိးသုသုတလဲနုနုတုာ်လုပစီုအပူာ်တဂုာ် ဒိး, ဆိးသီဒိးဘါထုကဖဉ်တုာ်တက့ာ်. သးတမံအသး အိဉ်, မုမုာ်တုာ်ဖဲတုာ်ညဉ်အကံာ်စါဘါစါလီု.- ”

ဘဉ်ပသးဒိးလံာ်စီုဆုတဆာအံနုပိ စံးဘဉ်ပုာ်လုာ် ပနီုခိဒိးပသးနုပိအိဉ်ဒိးတုာ်ကံာ်စါဘါစါဒိး တုာ်ဒဲးဘး ခဲလုာ်နုပိအဂ္ဂိလီု. ဘဉ်ဆဉ်ထဲဒဉ်ကစါယွဲတဂုာ်မးပူာ်ဖျးပုာ်လုာ် တုာ်ဒဲးဘးသုဝဲဒိး ဟ့ဉ်ပုာ်လုာ် တုာ်မးနုာ် တုာ်အဂ္ဂိသုနုပိ ပထံဉ်ဘဉ်လီု.

ပဝဲသုဉ်တဖဉ်ကစုာ်ကစုာ်နုပိ ပအိဉ်ဒိးပတုာ်ကံာ်စါဘါစါကိးဂးဒဲးအဂ္ဂိနုပိ ပမုာ်သုဉ်ညါဘဉ်ဒိး, ဒ်သိးပက မးနုာ်တုာ်အဂ္ဂိ, ပဘဉ်အိဉ်ဒိးသးလုာ်အတြီုဆာတုာ်အတုာ်သီအဂ္ဂိနုပိလီု.

ပတဘဉ်စံးလုာ်, တုာ်လုာ်ယုာ်တကအံ ကမုာ်ဒဉ်တုာ်ဒ်နုပိလီုတဂုာ်လီု အဂ္ဂိနုပိလီု.

ပမုာ်ပာ်ပသးဒ်အဖိခိဉ်ဝံဒိး, ဒ်သိးပကမးနုာ်တုာ်အဂ္ဂိနုပိ ကစါယွဲစုာ်ကိး ကဟ့ဉ်ပုာ်လုာ် တုာ်တိစုာ် မးစုာ် ပုာ်အဘျးအဖိဉ်နုပိ ကအိဉ်ထီဉ်ဝဲလီု. မုာ်ဝဲလီု. တုာ်အဝဲအံမုာ်ဒဉ် တုာ်တြီုဆာတုာ်အတုာ်သီအဂ္ဂိနုပိဒိး ပကဘဉ်မးအီုတုာ်အသံတစုာ်လီု.

လုာ်တုာ်ထုကဖဉ်အပူာ်, တုာ်လုာ် “ပုာ်” (us) အံနုပိမုာ်စုာ်ကိးကစါခရံာ်အနီုခိနီုခိလုာ်အမုာ် တုာ်အိဉ်ဖိဉ် ဖိခဲလုာ်အဂ္ဂိ, ဒ်ပစံးတုာ်အသိး, အနီုကစါအဂုာ်အဂုာ်သုဉ်တဖဉ်နုပိလီု.

ဘဉ်ပသးဒိးတုာ်ထုကဖဉ်တုာ်အဂ္ဂိနုပိခါတခါဒိး လုာ်ခံကတုာ်တခါအံအဂ္ဂိနုပိ ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ, လံာ်ကလိး စဲ ၃:၁၇ နုပိလီု.

၇. လံာ်ကလီးစဲ ၃:၁၇,

“ကယံာ်သုမာတံာ်န့ၣ်, လာတံာ်ကတိာ်မုာ်ဂုၤ, လာတံာ်မာမုာ်ဂုၤ, မာတံာ်ခဲလာ်လာ ကစံာ်ယုာ်ဂ္ၤအမံၤ, ဒီးစံးထီၣ်ပတြာ်ဟံာ်ယုၤလာအဝဲဒၣ်အဃိတက့ၢ်.- ”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တံာ်ဃုဘါထုကဖၣ်တံာ်ဝံၤဒီးလာခံကတံာ်န့ၣ်, ပဘၣ်သ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်က့ၤ, ပုၤတဂၤလာအဆုၤပုၤဆုၤကစံာ်ယုၤအအိၣ်ဒီးဟ့ၣ်ပုၤတံာ်အခွဲးအယာ်လာ ပကသုးဘူးပသးဒီးဟံာ်ကစံာ်ယုၤအအိၣ်တဂၤအအိၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတံာ်ဂုၢ်အံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်ယိဟာ် ၁၆:၂၃-၂၄** န့ၣ်လီၤ.

“တံာ်လာမုာ်တနံၤန့ၣ်, သုတသံကွံာ်ယုၤလာတံာ်နီတမံၤဘၣ်. ယစံးဘၣ်တဲဘၣ် သုတီတီလီၤလီၤ, ဖဲဒၣ်သုဃုတံာ်လာယမံၤလာဟံာ်န့ၣ်, ကဟ့ၣ်ဝဲလာသုလီၤ. တုၤလီၤခဲကနံၣ်အံၤ, သုတဃုဒဲးဘၣ်တံာ်လာယမံၤနီတဂၤဘၣ်. ဃုတံာ်တက့ၢ်, ဒီးသုကန့ၣ်တံာ်လာ, ဒ်သိးသုတံာ်သးခုကလာထီၣ်ပွဲထီၣ်လီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ပုၤတဂၤလာ်လာအအိၣ်ဒီးလဲၤဆူ ဟံာ်ကစံာ်ယုၤအအိၣ်န့ၣ် ကဘၣ်မ့ၢ်ဒၣ်လာ ဖိကစံာ်အဂုၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ဘၣ်မနုၤအဃိလဲၣ်န့ၣ် လာကစံာ်ယုာ်ဂ္ၤအတံာ်ကတိာ်လာ, **လံာ်ယိဟာ် ၁၅:၅** အပူၤန့ၣ်အသိး, ပတဘၣ်သးပုၤနီၣ်အိၣ်ဘၣ်.

“ယဲဒၣ်အံၤ, ယမုာ်စပံးအမုာ်, သုဝဲသ့ၣ်အံၤ, သုမုာ်အဒုအဖိလီၤ. ပုၤလာအအိၣ်လာယပူၤ, ဒီးယအိၣ်လာအပူၤန့ၣ်, သၣ်ထီၣ်ဝဲဒၣ်အါဖျါလီၤ. အဂုၢ်ဒ်အံၤ, မ့တမုာ်ဘၣ်လာယဒီး, သုမာတံာ်အသ့ဘၣ်နီတမံၤဘၣ်.”

လာတံာ်န့ၣ်အဃိ, ပတံာ်ဃုဘါထုကဖၣ်အကတံာ်န့ၣ်ပဘၣ်မၤကတံာ်အိၣ်ဒီးပဘၣ်ကတိာ်ဒိၣ်တံာ်ဆူဖိကစံာ်လာအမုာ်ပဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ခဲလာ်အခိၣ်တဂၤန့ၣ်အအိၣ်လီၤ. (အုးဖူးစုး ၁:၂၂, ဒီးပံာ်တံာ်ခဲလာ်လာအခိၣ်အဖိလံာ်, ဒီးဒုးကဲအိၣ်လာတံာ်ခဲလာ်အခိၣ်, လာတံာ်အိၣ်ဖျိၣ်လာအမုာ်အနီၣ်ခိအဂီၢ်,)

ပုၤတဂၤလာ်လာအဃုဘါထုကဖၣ်တံာ်အခါ, အဆိကတံာ်ကဘၣ်ကွံာ်ထီၣ်ဒီးကတိာ်ဒိၣ်တံာ်ဆူဟံာ်ကစံာ်အအိၣ်ဒီး, တံာ်ဘါထုကဖၣ်အကတံာ်န့ၣ်, ပဘၣ်ကွံာ်ထီၣ်တံာ်ဒီးကတိာ်ဒိၣ်တံာ်ဆူဖိကစံာ်အမံၤန့ၣ်မုာ်တံာ်လာအကြားအဘၣ်လီၤ.

လာခံကတံာ်န့ၣ် ဒ်ပုၤတံာ်မာဖိစီၤပီလူးစံးကတိာ်တံာ်ဆူပုၤသုးစၤလနံဖိအဂုၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **၁သုးစၤလနံ ၅:၁၇** အပူၤန့ၣ်လီၤ.

“ဘါထုကဖၣ်တံာ်တထံၣ်ဃိတက့ၢ်”

အခိပညီကအိၣ်ဒ်လဲၣ်.

ပကဘၣ်ဘါထုကဖၣ်တုၤဒၣ်လဲာ်, ပတကန့ၣ်ဃုာ်ဟံၣ်ဖိဃိဖိအတံာ်လိၣ်တံာ်လဲးဒီးဒီတနံၤ, ဒီတနုၤညါန့ၣ်ဧါ. တမုာ်ဘၣ်လုၤတက့ၤဘၣ်. ဘၣ်မနုၤအဃိလဲၣ်န့ၣ်, ဘၣ်ဃးဒီးပဟံၣ်ဖိဃိဖိဒီးပုၤလာပအဲၣ်အိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်ပအိၣ်ဒီးပမူဒါအဂုၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ်၁တံာ်မသုး ၅:၈** န့ၣ်လီၤ.

“ဘၣ်ဆၣ်ဒီးပုၤမုာ်တအံၤတက့ၢ်ဘၣ်အတံာ်ဒၣ်ဝဲ, လီၤဆိဒၣ်တံာ်အဟံၣ်ဖိဒၣ်ဝဲဒီး, မုာ်အညါကွံာ်တံာ်န့ၣ်ဒီးအာန့ၢ်ပုၤတန့ၣ်ဘၣ်တံာ်တက့ၢ်လီၤ.- ”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ပဘၣ်မၤလာထီၣ်ပွဲထီၣ်တံာ်ဘၣ်ဃးဒီးဟံၣ်ဖိဃိဖိအတံာ်လိၣ်တံာ်လဲးန့ၣ် မုာ်ဒၣ်ပုၤခရံာ်ဖိတဂၤအမူအဒါန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. မ့မုာ်ဒ်န့ၣ်ဒီး တံာ်ကတိာ်တဘီလာအမုာ်, “ဘါထုကဖၣ်တံာ်တထံၣ်ဃိတက့ၢ်” အံၤန့ၣ် မုာ်တံာ်ဒ်လဲၣ်.

ဘဉ်ဃးဒီးတၢ်ဃုဘါထုကဖဉ်တၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ် လၢပုၤခရံၣ်ဖိတဂၤအသးသမူအပူၤအဂီၢ်န့ၣ်, ကဘဉ်မ့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တမံၤလၢအအိၣ်ကတီၢ်တသ့အံၤအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

] ဒ်သီးတၢ်အိၣ်ဖိၣ်တဖု အတၢ်ဘါထုကဖဉ် (ပုၤကမျၢၢ်)

] ဒ်သီးဟံၣ်ဖိဃီဖိအတၢ်ဃုဘါထုကဖဉ်

] ဒ်သီးပုၤတဂၤစုၣ်စုၣ်အတၢ်ဘါထုကဖဉ်တၢ်, အလုၢ်အလၢ်သ့ၣ်တဖဉ်န့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ပဝဲဒၣ်သ့ၣ်တဖဉ်, ကဘဉ်မ့ၢ်ပုၤလၢ အအိၣ်ဒီးတၢ်ထုကဖဉ်တၢ်, ပုၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖဉ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ, တၢ်လၢ, “တၢ်ဘါထုကဖဉ်တၢ်တထံၣ်ဃီ” အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ် ကစၢ်ယွၤတၢ်ဘဉ်အသးဒီးဆၢပုၤဆူကျဲလၢအဂ့ၢ်, လၢမ့ၢ်တနံၤဘဉ်တနံၤအပူၤအဂီၢ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသီး, ပသးသမူအပူၤန့ၣ် ကဘဉ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဃုဘါထုကဖဉ်တၢ်တဘိယုၢ်ဃီအလုၢ်အလၢ်သ့ၣ်တဖဉ်လီၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ပဘဉ်ကွၢ်ထီၣ်တၢ်ဆူ ကစၢ်ယွၤအအိၣ်တဘိယုၢ်ဃီန့ၣ်လီၤ.

ပဝဲသ့ၣ်တဖဉ် ပအိၣ်ဒီးကစၢ်ယုၣ်ဂ္ဂုးအတၢ်ဒိတၢ်တဲာ်လၢအလီၤကမၤကမၢ်တမံၤန့ၣ်လီၤ. ပကထံၣ်ဘဉ်ဖဲ, လံာ်စ့ၤတြိ ၅း၇ န့ၣ်လီၤ.

“အဝဲဒၣ်လၢအဖံးအညဉ်အမ့ၢ်နံၤတဖဉ်န့ၣ်, ဘါထုကဖဉ်ဒီးဃုကညးပုၤလၢအအုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤအီၤလၢတၢ်သံသ့တဂၤ, အိၣ်ဒီးတၢ်ကိးပသူထီၣ်, ဒီးမဲာ်ထံမဲာ်နီ, ဒီးမ့ၢ်အယူးယီၣ်ယွၤသတးဒီး, တၢ်ဒိကန့ၣ်အကလုၢ်လီၤ.- ”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖဉ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်အဒိအတဲာ်တမံၤလၢ ပဘဉ်ဃုန့ၣ်ပၢ်အီၤ အဂ့ၢ်န့ၣ် တမ့ၢ်ဘဉ်ဧါ. ဒိပုၤဝဲလၢတၢ်အဲၣ်အီၤသ့ၣ်သုဧာ, မ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤ အဝဲဟ့ၣ်လီၤပုၤတၢ်အဒိအတဲာ်ဘဉ်ဃးဒီးတၢ်ဃုဘါထုကဖဉ်တၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ် ကစၢ်အနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲဟ့ၣ်ပုၤတၢ်မၤလီၤလၢ အဘဉ်ဃးဒီးတၢ်ဃုဘါထုကဖဉ်တၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘဉ်လံၣ်န့ၣ်လီၤ.

အၤမ့ၢ်